
Aquestes adjectius o pronoms pòden variar en genre o en nombre. Los advèrbis de quantitat coma «chic, guaire, pòc / pauc, pro, tròp, hèra» pòden fonccionar 
coma indefinits. A còps, aquestes advèrbis varian en genre (hèra, pro) o en nombre e en genre (chic, guaire, pauc, tròp). Ex. : tròp(e)s / tròpis - tròpas 

Totalitat

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

tot - tota tot(e)s / totis - totas tot – 
tota

qui que sia / 
qui que sii*

qué que sia / 
qué que sii

tot(e)s / totis - 
totas

qui que sian / 
qui que síin

qué que sian / 
qué que síin

quin ... que sia / 
quau ... que sii

quin ... se volha / 
quau ... se volhi

quins ... que sian / 
quaus ... que síin

quins ... se volhan / 
quaus ... se volhin

quin  que sia / 
quau que sii

quin se volha / 
quau se volhi

quins  que sian / 
quaus  que síin

quins se volhan / 
quaus se volhin

totòm tot**
* Derivats d’aqueste torn : on que sia, quan(d) que sia, etc. ** pronom neutre que demanda l’emplec de ac/ic/ec davant lo vèrbe quand lo pronom es objècte e solet. 

Quantitat

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

tant - tanta
mant - manta
mant(e)(r)un – mant(e)(r)u(n)a*
tròp(ad)un – tròp(ad)u(n)a
mei d'un - mei d'u(n)a
bèth – bèra 
quauque (- quauqua)
cèrt / certan – cèrta / certana 
un – u(n)a

tant(e)s – tantas
mant(e)(r)uns – mant(e)(r)u(n)as
divèrs(es) / diferents – divèrsas / diferentas
bèths – bèras
quauques (- quauquas), dus – duas
uns quant(e)s** - u(n)as  quantas, quate
daubuns*** – daubu(n)as
dabautes / dabautas
qui i a / que i a 
cèrts / certans – cèrtas / certanas
uns – u(n)as

tant - tanta
mant(e)(r)un –mant(e)ru(n)a*
tròp(ad)un – tròp(ad)u(n)a 
mei d'un - mei d'u(n)a
bèth un – bèra u(n)a
quauqu’un / quauque d’un – 
quauqu’u(n)a  / quauque d’u(n)a
(l)’un / (la)-un - (l’)u(n)a

 tant(e)s – tantas
mant(e)(r)uns –mant(e)(r)u(n)as
bèths uns / bèris uns – bèras un(n)as
quauqu’uns / quauque d’uns – 
quauqu’u(n)as  / quauque d’u(n)as
uns quant(e)s - u(n)as  quantas**
daubuns– daubu(n)as*** ]
dabautes / dabautas 
de qui n’i a / de que n'i a 
[certans – certanas
(los) uns -  (las) un(n)as

* Quand mant(er)un hèi partida dau subjècte, lo vèrbe es au plurau. Mant(er)un a meilèu lo sens d’un nombre mei important mentre que mei d’un, a un sens mei vesin 
de quauques, divèrs, uns quants, bèths. **Existissen formas en quandes / quandas. ***Existissen formas en dauguns / daugu(n)as.

Indeterminacion

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

quauque [- quauqua] quauques / quauquis [- 
quauquas]

quauqu’un / quauque d'un – 
quauqu’u(n)a / quauque d'u(na)

quauquarrés quauquarren / 
quaucom / quicòm

quauques uns  / quauque d'un – 
quauqu’u(n)as / quauque d'u(na)s

quauqu’un, quauquarrés,  quauquarren + mei / mes / mèi / mès 

Gramatica : los indefinits



Quantitat
nulla

adjectius pronoms

singular plurau singular  plurau

nat / pas un / nul(h) / cap (de) – 
nada / pas u(n)a / nulla / nulha / 
cap (de) 

nats - 
nadas

nat / pas un / nul(h) / cap (de) – nada / 
pas u(n)a / nulla / nulha / cap (de) 
[ nad'u(n)a ]

(ar)ren, 
(ar)rés

arrés / digun / degun / negun  – arrés / 
diguna / degu(n)a / negu(n)a / 

nats - nadas [ nad'uns – 
nad'u(na)s ]

nat, arren, digun + mei / mes / mèi / mès 
Dens una frasa interrogativa, arrés, nat/nada e arren an una valor positiva. Quand son en cap de frasa, n’emplegam pas la negacion pas.

Distribucion

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

tot - tota cada* tot - tota tot(e)s / totis - totas sengles - senglas cada un / cadun – cada u(n)a / cadu(n)a sengles - senglas
* S’emplega shens aute determinant. Dab un numerau cardinau, cada se pòt remplaçar praus torns « de ... en ...» o « de ... a ...».

Alteritat

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

aute / aut -  auta un - u(n)a aut(e)s / autis - autas uns - u(n)as aut / aute - auta (l’) un - (l’) u(n)a autrú aut(e)s /autis - 
autas

los uns - las 
u(n)as

los autes

l’un ... de l’aute, l’un ... tà l’aute l’un de l’aute, l’un tà l’aute
S’emplegan damb articles definits o indefinits, plaçats après un aute determinant e avant lo numerau.

Identitat

adjectius pronoms

singular plurau singular plurau

medish* / medís / 
madeish / mateish / 
quite – medisha / 
medissa / madeisha / 
mateisha / quita 

parièr / 
parelh - 
parièra /  
parelha

medishs* / medís(ses) /
madeishs / mateishs / 
quites - medishas / 
medissas / madeishas / 
mateishas / quitas

parièrs / 
parelhs – 
parièras / 
parelhas

lo medish / lo medís 
lo madeish / lo mateish  - 
la medisha / la medissa / 
la madeisha / la mateisha

lo parièr / lo 
parelh – la 
parièra / la 
parelha

los medishs / los medís(ses) / 
los madeishs / los mateishs  - 
las medishas / las medissas / 
las madeishas / las mateishas

los parièrs / los 
parelhs  – las 
parièras  / las 
parelhas

tau - [tala**] taus - [talas**] tau òm taus
*Plaçat avant lo nom, exprimís l’identitat. Plaçat après lo nom, exprimís l’ipseïtat (se-medish). Quite s’emplega meilèu per l’ipseïtat en las Lanas e lo Gèrs..
**La forma tala(s) es rara. Tau pòt auger lo sens de «com(a)». Damb un o u(n)a, significa «parièr» e serà precedit de «de» au plurau. Ne varia pas quand remplaça 

atau dens atau com(a)


